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  R O M Â N I A 

JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN 

    CONSILIUL JUDEŢEAN 

 
 

 

PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi 05.05.2016, ora 12,00, în cadrul şedinţei extraordinare a 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN  

 

 

        Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul secretar al județului Darian 

Ciobanu.  

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 19 consilieri judeţeni.   

 Lipsesc: domnul consilier Roșeți Gheorghe, domnul consilier Ciobanu Mircea Paul, 

domnul consilier Armaș Cioflec Matei Olimpiu Vinicius, domnul consilier Bona Mihai, 

domnul consilier Spânu Ion, domnul consilier Nedelcea Constantin Flavius, domnul 

consilier Grindeanu Nicolae, domnul consilier Stănescu Ștefan, doamna consilier Ciurel 

Lenuța, domnul consilier Brebu Iosif Dănilă și domnul consilier  Gubandru Nicolae.  

 În conformitate cu prevederile art.94 alin.2 și 3 din Legea nr.215/2001 a 

administraţiei publice locale, republicată în 2007, cu modificările şi completările 

ulterioare, Consiliul Județean Caraș-Severin a fost întrunit în ședință extraordinară, 

conform convocatorului nr.9082/04.05.2016, semnat de consilieri județeni aparținând 

grupului PNL.  

Participă ca invitaţi: doamna Valeria Diana Schelean- deputat PNL, domnul primar 

Marcel Vela - Primăria Caransebeș, reprezentanţi ai instituţiilor subordonate Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin, precum şi reprezentanţi ai aparatului propriu al Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin.  

Din partea mass-mediei participă reprezentanţi ai: TVR Timișoara, Banat  TV”, 

Radio România Reşiţa, Radio România Actualități, Agenția de Știri AGERPRES. 

Ordinea de zi a fost anunţată și publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre privind desemnarea unui consilier județean în vederea 

exercitării atribuţiilor președintelui consiliului județean referitoare la conducerea ședinței 

extraordinare din data de 05.05.2016. 

2.Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de consilier 

județean și pe cale de consecință de vicepreședinte a domnului Ilie Iova. 

3.Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier judeţean al domnului 

Pavel Petru Ponețchi. 

4.Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.128/23.06.2012 de constituire a Consiliului Judeţean Caraş-Severin, cu 

modificările ulterioare. 
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5.Proiect de hotărâre privind alegerea domnului/doamnei ____________consilier 

județean în funcția de președinte al Consiliului Județean Caraș-Severin, ca urmare a 

încetării de drept a mandatului președintelui ales uninominal. 

6.Întrebări. Interpelări. 

 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Bună ziua! Vă mulțumim că ați dat 

curs solicitării grupului de consilieri PNL, care înțelegând situația, a optat să convoace în 

condițiile legii, o ședință extraordinară. Ordinea de zi am publicat-o. Am ”ars”, am epuizat 

și etapa asta obligatorie de publicitate. Categoric e o ședință atipică, și în privința 

convocării, și în privința ordinii de zi. Avem înscrise 5 puncte pe ordinea de zi, dintre care 

unul foarte important, pentru decongestionare. Anunț, fără să mă erijez într-un președinte 

de ședință, nici nu am dreptul, dar din punct de vedere legal, o să vă informez la momentul 

acesta, că suntem statutari. Suntem legali constituiți, în sensul că sunt 16 consilieri 

prezenți, iar majoritatea în funcție, acum, total atipic, este de 29 de consilieri județeni, fără 

domnul președinte Frunzăverde și fără domnul Iova. Sens în care, 29 împărțit la 2, ne dă 

cu virgulă și rotunjim la primul număr întreg și anume, 15. Noi suntem 16, deci legal 

constituiți, putem proceda… 

Domnul consilier Berbentia Dănilă: 17. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: 17. Mea culpa, n-am fost bun la 

matematică. Dacă doriți în latină sau în română, discutăm, dar accept de la un profesor... 

Bun. În altă ordine de idei, total atipic și fără să extrapolăm cumva cu  procedura de la 

constituire, n-o să alegem cel mai bătrân consilier județean în funcție asistat de doi  dintre 

cei mai tineri. Repet, e o procedură atipică, de stricta  aplicare și anume strict la 

constituire. Deci, avem o altă prevedere legală care ne spune că în lipsa președintelui și în 

lipsa unui vicepreședinte sau unor vicepreședinți, Consiliul Județean desemnează un 

consilier județean, în calitate de președinte de ședință, prin votul secret al majorității 

consilierilor județeni. Iată, o majoritate simplă, prezenți! Vă rog, să faceți propuneri pentru 

o doamnă consilier sau un domn consilier care să asigure conducerea, să prezideze practic 

ședința de astăzi.  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnule secretar general, cu toate că ați 

precizat expres că nu trebuie să punem decanul de vârstă dintre noi, consider că există în 

sala aceasta, un om care întrunește toate calitățile la un loc. Adică, este și decanul de 

vârstă, este și cel mai respectat și respectabil dintre noi doi. Este vorba de doamna 

consilier Iustina Turnea, pe care o propun să fie aleasă prin votul dumneavoastră, 

bineînțeles și să prezideze această ședință atipică, cum îi spuneți dumneavoastră.  

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Bine, domnul consilier. Dacă mai 

sunt alte propuneri? Dacă nu, haideți să procedăm, să întocmim buletinele de vot. Comisia 

de validare este pregătită și să vedem dacă întrunește majoritatea.  

Domnul consilier Bocșan Florentin: Doamna Turnea este președinta Comisiei de 

validare. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Bun. Rechemați-o pe Florina. Ce 

începe atipic, se termină total atipic! E o sincopă și propun să o înfrângem, în sensul că, să 
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faceți o altă propunere. Doamna  Turnea este președintele Comisiei de validare, și este în 

dublă  calitate, sens în care rog să faceți o altă propunere. Vă rog. 

Doamna consilier Turnea Iustina: Cel mai respectat dintre noi doi, Cojocariu Ioan 

să fie. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: M-a vândut, m-a vândut! 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Alte propuneri nu mai sunt, da? 

Bine. 

(Se procedează la întocmirea buletinelor de vot, după care se trece la vot.) 

* 

Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume: 

1.Proiect de hotărâre privind desemnarea unui consilier județean în vederea 

exercitării atribuţiilor președintelui consiliului județean referitoare la conducerea ședinței 

extraordinare din data de 05.05.2016. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Deci hotărârea este adoptată. A 

întrunit majoritatea simplă la care ne condiționa legea, 16 voturi ”pentru” și 1 vot 

împotrivă. Domnul Cojocariu, e președinte pentru o zi. Vă invit să veniți lângă mine, vă 

rog. Acum știți procedura. Ce e votat secret, nu mai supunem votului deschis. Hotărârea e 

adoptată implicit. Avem ordinea de zi. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Stimați colegi din Consiliul 

Județean, doamnelor și domnilor funcționari ai Consiliului Județean, onorat public, presa 

știe că o iubesc, sunt președinte pentru o zi, dar votul dumneavoastră de astăzi și 

conjunctura pot să treacă în memoria acestei instituții, ca fiind zi istorică. Nu se știe dacă 

se va mai întâmpla vreodată treaba asta și sincer să vă spun, n-aș dori-o să se întâmple! 

Am aici, în stânga mea, pe domnul secretar general, pentru că n-am prezidat până acum 

vreo ședință a Consiliului Județean. Mă încearcă emoțiile inerente și vreau să mă ajute, 

dacă pe undeva, pun stânga în loc de dreapta pe vreun act. Vă propun, să votăm spre 

aprobare procesul-verbal al ședinței din 21.04.2016. Dacă sunt observații, adăugiri? Dacă 

nu sunt, atunci cine este ”pentru” aprobarea acestui proces-verbal? Împotrivă? Abțineri? 

Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume: 

2.Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de consilier 

județean și pe cale de consecință de vicepreședinte a domnului Ilie Iova. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Cunoașteți cu toții că la ședința 

precedentă și prin procesul-verbal pe care l-am votat, domnul Ilie Iova și-a dat demisia din 

funcția de consilier județean și implicit din cea de vicepreședinte al Consiliului Județean. 

Noi, astăzi,  vom vota și vom lua la cunoștință despre încetarea de drept a funcției de 

consilier județean. Supun votului dumneavoastră, dacă nu sunt observații, această 

hotărâre.  

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se adoptă în unanimitate. Vă mulțumesc mult. Vedeți, vorbesc tare, mă sfătuiesc, dar 

vorbesc tare ca să se audă! 

* 

Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume: 

3.Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier judeţean al domnului 

Pavel Petru Ponețchi. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Aveți în materiale și în referatul 

constatator, lista celor care au candidat pentru Consiliul Județean și vedem că dumnealui 

urmează, are toate referințele și împuternicirile partidului de pe lista căruia a candidat.  

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mă iertați, numai puțin, să intervin. 

Domnul Ponețchi figura pe poziția 28. Noi ne-am oprit la poziția 26. Pe poziția 27 figura 

doamna Nicola, pare-mi-se din partea PSD, care a fost declarată incompatibilă de ANI. 

Am pus la dispoziția Comisiei de validare, decizia Înaltei Curții, definitive. În condițiile 

date, am solicitat partidului care l-a propus pe lista alianței politice de atunci, din anul de 

grație 2012, validarea domnului Ponețchi. Am primit înscrisul respectiv, aveți toate 

documentele și Comisia de validare, rugăm să ne dea un aviz. Vom vota deschis. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Da, vom vota deschis. Comisia este 

întrunită. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Îl vom invita pe domnul Ponețchi să 

depună jurământul după aceea. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Comisia se retrage pentru deliberare 

și bineînțeles, eliberarea avizului care-l va aduce pe Pavel Ponețchi, în fața noastră, pentru 

a-l valida.  

Comisia de validare se retrage. 

 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Comisia a constatat că domnul 

Pavel Ponețchi are toate prerogativele pentru a deveni consilier județean. Supun votului 

dumneavoastră deschis, pentru că la această procedură se poate folosi votul deschis, chiar 

dacă este vorba de o persoană. Vreau să întreb Consiliul Județean, cine este  ”pentru” 

articolul 1? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se adoptă în unanimitate. 

Domnul consilier Pavel Ponețchi este invitat pentru a depune jurământul.  
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Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Acum, total atipic, Ordonanța 

nr.35/2002 impune ca mâna stângă să se pună conjunct și pe Constituție și pe Biblie. Fără 

nici o apreciere răutăcioasă, domnul Pavel, repetați după mine: ”Subsemnatul… 

Domnul consilier Ponețchi Pavel Petru: Subsemnatul Ponețchi Pavel Petru… 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian:…consilier în cadrul Consiliului 

Județean Caraș-Severin, în conformitate cu prevederile art.32 alin. 1 din Legea nr.215 

privind administrația publică locală, republicată în 2007, cu modificările și completările 

ulterioare, depun în fața Consiliului Județean, următorul jurământ: Jur… 

Domnul consilier Ponețchi Pavel Petru: ...jur … 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: …să respect Constituția … 

Domnul consilier Ponețchi Pavel Petru … să respect Constituția…  

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian:…și legile țării și să fac cu bună 

credință… 

Domnul consilier Ponețchi Pavel Petru …și legile țării și să fac cu bună credință… 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: …tot ceea ce stă în puterile și 

priceperea mea… 

Domnul consilier Ponețchi Pavel Petru …tot ceea ce stă în puterile și priceperea 

mea… 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian:…pentru binele locuitorilor județului 

Caraș-Severin. Așa… 

Domnul consilier Ponețchi Pavel Petru …pentru binele locuitorilor judeţului 

Caraş-Severin. Aşa să-mi ajute Dumnezeu!” 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumim. Luați loc lângă mine, vă 

rog. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Pot să fiu mândru, de fapt asta e 

singura treabă cu care mă aleg din această funcție de președinte…Vă rugăm, domnii 

ziariști, întrebările după ce terminăm! Vă rog tare mult. Ca să nu fie chiar atipică! Domnul 

Pavel Ponețchi va fi mândru că a devenit consilier sub președinția mea, el care a fost 

ultimul director veritabil al CAROMET-ului. Și a invitaților! O să trecem la penultimul 

punct. 

* 

Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume: 

4.Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.128/23.06.2012 de constituire a Consiliului Judeţean Caraş-Severin, cu 

modificările ulterioare. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Supun la vot art.I al hotărârii. Cine 

este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se adoptă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume: 

5.Proiect de hotărâre privind alegerea domnului/doamnei ____________consilier 

județean în funcția de președinte al Consiliului Județean Caraș-Severin, ca urmare a 

încetării de drept a mandatului președintelui ales uninominal. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Trecem la ultimul punct, punctul 

pentru care practic ne-am adunat astăzi. Am fost convocați, de fapt. Cunoașteți din presă 

și din declarații, despre această inițiativă a grupului consilierilor liberali pentru a scoate 

din impas instituția Consiliului Județean, în sensul ca salariații să-și ia salariile la timp, în 

sensul ca instituțiile subordonate Consiliului Județean să poată funcționa. Prin acest act și 

prin prezența dumneavoastră, pentru care vă mulțumesc, celor care ați venit și care ați 

făcut ca această ședință să aibă loc, eu vă mulțumesc personal, dar vă mulțumesc și în 

numele consilierilor liberali care au făcut acest demers. Arătând județului, arătând 

dumneavoastră, care vă văd risipiți și cumva cu ochii așa…că vă cunosc pe toți aproape și 

de mult timp, să vă văd că aveți încredere în această instituție, cea mai importantă 

instituție a județului nostru. S-a vrut cumva, de către o parte dintre consilieri, mă refer la 

grupul consilierilor social democrați, să se spună că această criză s-a datorat nouă, 

liberalilor. Prin lipsa lor astăzi, de la această ședință, prin acest act de lașitate și lipsit de 

omenie, pentru că până la urmă este vorba de banii dumneavoastră, de destinul 

dumneavoastră și a instituțiilor subordonate Consiliului Județean, spune de la sine cine nu 

vrea să meargă bine, cine nu vrea să meargă lucrurile cum trebuie în județul nostru. Văd 

din declarația președintelui social democraților, citind, că este un act politicianist, a vrea 

binele oamenilor. Tot dumnealui spune, că am găsit în sfârșit înlocuitor pentru 

președintele Frunzăverde, noi, care am vrut să-l înlăturăm. Vreau să ne spună acest om, că 

nu pot să-i spun domn, când, să ne arate măcar un act politic, social, cum vreți 

dumneavoastră, prin care liberalii, grupul, deci colectiv vorbesc, a vrut în mandatul acesta, 

să-l înlăture, să-l demită pe președintele ales, Frunzăverde. Și dacă este așa, mai putem 

vedea. Noi nu am produs boala președintelui și ne pare rău pentru suferința domniei sale. 

Am așteptat să vină la pupitru, să conducă ședințele. N-a mai putut, probabil din punct de 

vedere medical. Cunoaștem ceea ce s-a întâmplat cu ordinul prefectului. Îmi pare rău, să 

se transmită că suntem alături de domnia sa. Dar viața merge mai departe și vedeți, ca o 

ironie, cine a ajuns să fie președinte. Eu care n-am participat uninominal la alegeri, vreau 

să spun! Mă mai gândesc, tot așa, citind presa ultimilor zile, cum poate să spună acest 

partid că noi avem o politică politicianistă, când acest partid, vorbesc de Partidul Social 

Democrat, a făcut tot ce este posibil ca să se îngrașă nemeritat, prin ordonanțe care au fost 

declarate neconstituționale și care nu au mai făcut demersuri, ei care zic că sunt garanțiile 

libertăților cetățenești, pentru ca primarii care au fugit, consilierii, să poată fi demiși. Cu 

toate că, doamna deputat Valeria Schelean a strigat cât a putut din pieptul ei de femeie, 

sensibil, să se facă dreptate până la capăt. O văd dezamăgită, o văd prezentă la această 

ședință și îi mulțumesc! Acest partid ”a înghițit”, dacă vreți, a amenințat, să plece toți 
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primarii spre ei și ”să îi digere ca un stomac de rechin”. Sper că aceste cuvinte ale mele, 

care vin din amărăciune, să se lipească de cupola Consiliului Județean, ca o implicație și 

să nu se mai întâmple niciodată așa ceva în politica românească. Pentru că așa a vrut 

destinul și propunerea doamnei Iustina Turnea, vreau să fiu astăzi omul, pentru că sunt 

împuternicit de partid, să fiu un factotum. Am să vă rog, să faceți propuneri pentru 

persoana care va candida la funcția de președinte al Consiliului Județean.  

Domnul consilier Țundrea Ioan: Domnul președinte, o intervenție, vă rog, dacă se 

poate. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Cine? 

Domnul consilier Țundrea Ioan: Țundrea.  

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Vă rog. 

Domnul consilier Țundrea Ioan: Mulțumesc. Vreau să salut prezența invitaților 

aparatului executiv, din Consiliul Județean, care se uită cu speranță spre noi. Suntem într-o 

situație dificilă, astăzi, la nivel de Consiliu Județean. Vreau să vă spun, că nu mi-aș fi dorit 

niciodată să ajungem în această situație, dar fără să supăr pe cineva, nici să nu ne trezim 

acum, o parte dintre noi, că salvăm județul din te miri ce nenorocire. Județul Caraș-

Severin, în afară de a rămâne fără conducerea Consiliului Județean, din motive bine știute, 

la fel cum este și municipiul Reșița, în mare parte n-a depins de noi, Consiliul Județean, 

această situație. Poate de noi a depins situația județului, în general, cum arată el astăzi, din 

punct de vedere economic, social, cu voia domnului președinte de ședință, poate și politic. 

Vreau să vă amintesc că în ședințele precedente, și nu de puține ori, am încercat, cel puțin 

în ce mă privește, să deblocăm această situație. Partidul Național Liberal, l-am solicitat de 

la acest microfon, să aibă în vedere statutul partidului, pentru a debloca cel puțin o funcție 

de vicepreședinte, când era cazul domnului Ghiorghioni. Nu s-a procedat așa și nu sunt eu 

în situația de a comenta, dar vreau să menționez că am solicitat de la acest microfon 

rezolvarea acestei situații. Poate acum aveam altceva și nu aveam un președinte de o zi. 

Vreau să vă spun toate acestea, pentru ca să nu plecăm de aici, noi și cei care ne ascultă, 

că am salvat cumva județul! Vă amintiți, în ultima ședință am încercat să mobilizez cât am 

putut și să votez un vicepreședinte. Nu s-a reușit atunci decât maxim 5 voturi. Sper ca 

astăzi să avem majoritatea și vă spun de acum, că eu voi vota, oricare va fi propunerea 

pentru președinte. Tot așa, din presă, am văzut că este vorba de domnul doctor. Este din 

zona mea și va avea votul meu, pentru a debloca, nu pentru o zi, pentru câteva zile, județul 

Caraș-Severin, din punct de vedere social. Adică, să semneze ordine de plată pentru 

angajați și eventual ce se mai poate face în legătură cu investițiile din Caraș-Severin, care 

mi-e teamă, că ne vom uita cu rușine spre finalul mandatului, dacă trebuie să dăm foarte 

mulți bani europeni care sunt în derulare acum și sper să nu ajungem acolo. În concluzie, 

vreau să vă spun că am venit la această ședință să asigur majoritatea, ea se pare că era 

oricum și fără mine și voi vota orice variantă, dar să nu ne trezim acum că am salvat 

județul, pentru că lucrurile nu stau așa. Doar o singură observație mai am și aș vrea să mă 

adresez domnului secretar, este vorba de suspendarea domnului președinte Frunzăverde. 

După câte știu eu, a făcut contestație în contencios și e posibil să ne trezim cu doi 

președinți. Dacă domnul secretar ne poate lămuri în această situație, cred că putem 
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debloca pentru câteva zile, până la alegerea noului consiliu și a unui alt președinte, situația 

vizavi de Consiliul Județean. Vă mulțumesc.   

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Vă mulțumesc, domnule președinte, 

Domnule consilier, interveneam oricum, dar mi-ați ridicat ușor mingea la fileu. 

Dumneavoastră spuneați că priviți cu speranță. Eu pot să spun că ”privesc cu milă și cu 

groază, ca un nebun de alb” a lui Adrian Păunescu. Situația pe care noi o trăim, la nivel de 

țară este paradoxală. Și suntem în situția în care, în principal, ne putem trezi cu doi 

președinți în funcție, neputând să luăm act și să demitem pe nici unul dintre ei! Nici să-i 

eliberăm și nici să-i revocăm. Ordinul prefectului, după cum știți, a fost contestat. Mă uit 

în fiecare zi, nu-i un termen în cunoștință, dat încă și contestația e înregistrată în data de 

20, în ipoteza în care legiuitorul, în Legea nr.215, vorbește de celeritate. Traducând, 

celeritate înseamnă urgență, aplecare. Erau două termene și ambele de decădere, primul de 

10 zile, se depune contestația, și a făcut-o în prima, și ulteriorul termen, plecând de la 

depunerea contestației, e cel care curge, de 30 de zile. Acum, luând termenul maximal, în 

data de 20 mai, teoretic, am putea avea o sentință. În altă ordine de idei, contestația nu 

suspendă executarea, deci nu e ca la contravenții. Ordinul prefectului e executoriu, 

executoriu din oficiu, ca orice act administrativ. Domnul președinte, nu știu, n-am văzut 

contestația, putea să ceară suspendarea ei. E un articol în legea contenciosului, articolul 

14,  dar trebuie să aibă un caz bine justificat și o pagubă iminentă. Dar doar instanța poate 

să suspende. De ce spun că ne-am putea trezi cu doi președinți? Nu pot să apreciez și nu 

pot să antamez sub nicio formă, soluția instanței.  Care va veni, indiferent în ce formă. Dar 

președintele ales uninominal, ”betonat” de o sentință, în ipoteza câștigului, reducând la 

absurd interpretarea, dacă doriți, și al doilea președinte ales indirect, e adevărat, dar cu o 

prevedere din Legea nr.215, care spune că eliberarea, chiar cu două treimi făcută, nu mai 

poate fi făcută în ultimele 6 luni de mandat. Păi, nu mai suntem în ultimele 6 luni, suntem 

în ultimele două. Nici măcar! Pentru că alegerile sunt în 5 și termenul instituit de legiuitor 

e de 20 de zile de la data alegerii. Haideți să vă mai spun ceva. Am depus diligențe... Tot 

legiuitorul spune că secretarul județului poate fi împuternicit special de Ministerul 

Dezvoltării, deși legea nu e aliniată sub nici o formă. În lege figurează încă Ministerul 

Afacerilor Interne. Mai grav, Ministerul Administrației și Internelor! Deci iată, că de două 

ori reorganizat și …Acesta este un formalism, nici nu mai importă! Dar am depus 

diligențe la minister, am avut și un om de legătură. Domnul Naidan s-a îngrijit, prin 

domnul Sorin Maxim, a ajuns memoriul care l-am făcut, însoțit de acte doveditoare. Ne-au 

cerut anumite documente. În plus, le-am dat, e vorba de procese-verbale din luna iunie 

2015, dar iată, nici aici nu avem un răspuns, deși celeritatea incumba și aceste proceduri. 

Memoriul l-am transmis în data de 25 aprilie. Nu avem un răspuns, nu pot să anticip nici 

aici. În altă ordine de idei, ca să punem și într-o parte și în alta a balanței, anumite piese, 

chiar să-mi fi venit o împuternicire de la Ministerul Dezvoltării Regionale și 

Administrației Publice, eu puteam să asigur doar activitatea curentă. Nu puteam noi, 

Consiliul, autoritate, să eliberăm autorizație de construire, certificate de urbanism, pentru 

că sunt date prin lege, președintelui. Deci, noi puteam, eu știu…alte penalități, majorări. 

Acum, dumneavoastră trebuie să decideți în consecință. Rolul meu acesta este, să vă pun 
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în vedere și plusurile și minusurile. Dar eu consider că în lipsa unor soluții, fie date de 

către instanță, fie date de către ministerul de resort, întâlnirea de astăzi și votul pe care îl 

veți da, apare ca unică soluție. Eu rog să se consemneze punctul meu de vedere, cu 

mențiunea că voi contrasemna hotărârea, asta e procedura legală, la fel cum am avizat-o în 

prealabil. Mulțumesc. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Mulțumesc pentru aceste explicații 

care probabil fac lumină și în zonele de umbră și penumbră. Vreau să anunț Consiliul 

Județean, că a ajuns și domnul consilier Pârvan. Prilej de a-l saluta și mulțumi, că a făcut 

acest efort, pentru că după cum știți, dumnealui lucrează la Salvare și a avut un caz 

deosebit. A venit și îi mulțumesc pentru că aduce un plus în tot ce facem astăzi. 

Domnul consilier Amariei Ion: Domnul președinte, dacă îmi permiteți? Aș vrea să 

fie o declarație a noastră, cât mai concretă, cu privire la desemnarea unui președinte sau a 

unui vicepreședinte, ca să aibă Consiliul Județean, o continuitate. Dar am vrea să fie 

prezentată situația foarte concret, că am fost chemați pentru problema aceasta. Noi, în 

consecință, PND-ul, noul partid care este înființat în Caraș-Severin, nu vrem să adâncim o 

criză la nivel de județ, ci vrem să fim transparenți, să facem tot ceea ce trebuie prin 

jurământul care l-am depus, ca să facem ceva pentru județul acesta. Eu rămân alăturat de 

proiectul care a fost depus de PNL și cred că trebuie să aducă o nouă speranță pentru 

județ, pentru că suntem luați și în obiectiv. Aș vrea să fac o paranteză. De multe ori unii 

vor să ne denigreze, să găsească la  noi, câte o vină, câte o neregulă, dar aceștia ar trebui 

să fie vizați mult mai bine de presă, care ies cu anumite declarații pe posturi, peste tot, ce 

fel de oameni sunt. Eu rămân la cuvintele acestea pe care mi le-am asumat și vreau ca 

domnul președinte să continue mai departe cu tot ce este de dus la îndeplinire. Vă 

mulțumesc. 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Mulțumesc, domnilor consilieri, și 

dumneavoastră, și domnului Țundrea, pentru că n-am reușit să vă mulțumesc pentru 

luările de cuvânt și să zicem, intențiile de vot. Totuși, o să-mi permit o ultimă remarcă. 

Această criză, dacă vreți, sau această situație dificilă, s-a întâmplat și pentru că, probabil, 

PSD-ul, pentru că l-a luat în brațe pe domnul Iova, l-a obligat să-și dea demisia, adâncind 

și mai mult ceea ce și așa era precar și șubred. Se vor înțelege ei și își vor da seama, cine 

pe cine a luat, de ce a luat și cum se vor simți unul în preajma celuilalt. O să rog grupurile 

politice, să facă propuneri pentru persoana care va fi supusă votului dumneavoastră, 

astăzi. Aș vrea grupul PSD, dacă…Pentru că nu sunt propuneri din partea lor, o să 

întrebăm grupul care a inițiat această chemare, dacă vreți. Și pentru că tot am microfonul 

aprins, dați-mi voie să fac, cu împuternicirea colegilor mei, propunerea de a candida 

pentru a fi ales ca președinte al Consiliului Județean, pe domnul consilier, doctor 

Dumitrescu Romeo Traian. (Aplauze.) 

Vreau să vă mai întreb acum, mulțumesc pentru aplauze, dacă sunt propuneri și din 

partea altor forțe politice sau consilieri județeni? Pentru că nu sunt întrebări, vă mulțumesc 

pentru celeritate, vorba domnului secretar. Vă rugăm, să faceți buletinele de vot. Comisia 

de numărare a voturilor, o rog să-și ia atribuțiunile.    

(Se procedează la întocmirea buletinelor de vot, după care se trece la vot.) 
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* 

Domnul președinte de ședință Cojocariu Ioan: Haideți vă rog, luați loc, pentru ca 

să terminăm și ultimul punct și bineînțeles, ședința.  

Doamnelor și domnilor consilieri, în urma numărării voturilor, rezultatul este 

următorul: Dumitrescu Romeo Traian a obținut 18 voturi ”pentru”, voturi anulate 0, voturi 

împotrivă 1. Habemus presidente! (Aplauze.) 

Vă mulțumesc tuturor, și pentru venirea la această ședință, și pentru modul în care 

ați înțeles să o rezolvăm. Pentru că este o procedură prin vot secret, anulează cea a votului 

deschis, în sensul de a-l valida. Vă mulțumesc tuturor pentru participare și îl felicit pe…Îl 

rog, să ia loc. 

Domnul președinte Dumitrescu Romeo Traian: Mă aflu într-o situație, într-adevăr, 

de extremă și anume, extremă dreaptă. Am ajuns în această situație, ca urmare a unei 

analize foarte serioase, care a fost făcută pe durata a cel puțin 5 luni. În această analiză, 

am fost prezent în permanență în structurile de conducere ale PNL. De fapt, întreaga 

orientare a fost făcută de cei doi copreședinți, pe care îi salut, doamna deputat Schelean 

care ne onorează cu această vizită și domnul președinte PNL Caraș-Severin și 

vicepreședinte la nivel național, Marcel Vela. Le mulțumesc, de asemenea, tuturor celor 

care au venit la această ședință pentru un moment foarte serios. Dacă îmi permiteți, o să vă 

și explic, celor care asistă, poate și dintre consilieri, care nu înțeleg care este situația, 

realmente, foarte serioasă, care nu poate fi lăsată oricum. Le mulțumesc, de asemenea, 

colegilor medici, doctor Secășan Dumitru, directorul spitalului, unde eu funcționez și din 

care, eu, în acest moment, trebuie să mă eliberez din activitatea de chirurg, o activitate 

prodigioasă și în care cred că sunt calificat de o manieră foarte serioasă, la apelative foarte 

bune, colegului, de asemenea, director medical și chirurg, Marșalic Norbert. Vă 

mulțumesc dumneavoastră, celor care ați venit în acest moment să asistați la această 

schimbare de conducere a Consiliului Județean Caraș-Severin. Îmi pare rău, că membrii 

Partidului Social Democrat, care pe întregul mandat de 4 ani, au arătat în permanență 

critici și permanent au contestat multe din lucrările care au fost făcute de aparatul 

Consiliului Județean, eu spun, cu multă seriozitate și cu mult profesionalism, astăzi, 

dumnealor nu doresc să participe la un moment foarte important. Mai ales, că într-o scurtă 

istorie, o să vă arăt cât de mult regret. De fapt, începutul acestei crize, în afara 

evenimentelor juridice, a fost dat de Ilie Iova. În urmă cu aproape 6 luni, dumnealui ne-a 

asigurat, într-o întâlnire a comitetului director și a consilierilor județeni, că va rămâne în 

această funcție până la final. În aceste condiții, cei care au propus, în urma arestării 

domnului Ghiorghioni, să vină și să-l secondeze cel puțin, au înțeles că nu este momentul 

să mai creăm alte aspecte care privesc dorința deosebită a PNL-ului de a pune mâna pe o 

poziție importantă sau foarte importantă, dacă vrem, în conducerea județului. Nu am arătat 

niciodată că dorim acest lucru, să-l facem profitând de anumite circumstanțe. Am mers 

înainte cu această bună credință, ca să ne trezim, că dumnealui, dintr-o dată, refuză să mai 

rămână în PNL, ia o atitudine totalmente divergentă, eu nu spun ostilă, dar totalmente 

divergentă, față de ce ne-a asigurat că va face și a lăsat Consiliul Județean, într-o criză 

profundă. În acel moment, noi am avut dorința să intre, cel puțin în această cursă de 
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alegeri la conducerea Consiliului Județean, ca vicepreședinte, pe domnul Miclea, aici, 

prezent. Am așteptat în același timp ca membrii consilieri de la social-democrați, dacă tot 

au fost atât de vehemenți și au prezentat de fiecare dată nemulțumiri față de ce a făcut 

acest consiliu și conducerea sa, să preia ei, aceste funcții. După cum se vede, este o treabă 

foarte gravă. Credeți-mă, în chirurgia mea, când într-adevăr dai de o situație catastrofală și 

avem frecvent asemenea situații și colaboratorii tăi te părăsesc, acesta este un abuz 

îndreptat împotriva comunității sociale din Caraș-Severin, eu așa o cotez, nu ca o atitudine 

non-combat, ci un abuz de putere, în sensul apostaziei. În creștinism, indiferența este la fel 

de gravă, ca și aceea în care ești foarte agresiv. Deci, nu știu, domnule secretar, unde se 

înscriu legislativ aceste atitudini, de abuz de putere, în sensul de a neglija pe cine? Și să 

vedem pe cine! 12.000 de persoane cu handicap care nu au din ce să trăiască  și au nevoie 

de declanșarea semnăturilor de aici, de la Consiliul Județean, ca să-și primească alocațiile, 

1140 de copii cu handicap, 5 instituții de îngrijire a bolnavilor vârstnici, dintre care mulți 

totalmente neputincioși și cu vârste peste 70 de ani. E vorba de instituții care chiar sunt 

reprezentative, și din punct de vedere social, și cultural. Și până la urmă, dacă vrem, chiar 

oameni valoroși care au făcut ceva în viața lor și care merită să-și ia măcar salariul. Care 

salarii? Foarte mici! Dar nici pe acelea să nu le aibă? Acum, în prag de concediu, în 

situația în care se apropie bacalaureatul, mulți copii trebuie meditați, în situații în care se 

apropie examenele de facultate, mulți trebuie să se ducă să dea examenele respective. 

Chiar așa, să fie o iresponsabilitate, să nu ne gândim la alții deloc? Numai pentru confortul 

de a arăta că suntem totuși mereu, mereu împotrivă! Nu doresc să acuz pe nimeni. Până la 

urmă democrația presupune și libertate de exprimare, dar această libertate de exprimare se 

poate face foarte elegant. Îl vedem pe domnul Țundrea, care își reprezintă partidul nou 

format, îl vedem pe colegul nostru Amariei, de asemenea. Nu înseamnă neapărat, să ne fi 

votat pe noi. Iată-l pe domnul Guțu, de la UNPR! Ce se întâmplă, dragii mei? Eu am fost 

la acest PSD, și ani mulți. Mi-am dat toată strădania ca lucrurile să meargă bine pentru cei  

mulți, necăjiți și ceea ce înseamnă realmente situațiile triste. Sunt medic și știu ce 

înseamnă durere. Îmi pare foarte rău de semenii mei, atunci când nu au. Condiția, însă, a 

mea, este în primul rând de a fi și apoi să vedem ce avem. Vă mulțumesc tututor celor care 

mi-ați încredințat această poziție foarte înaltă. Vă mai asigur, domnule secretar, de un 

lucru extraordinar de important, împreună cu conducerea PNL, dacă domnul Frunzăverde, 

printr-o decizie a justiției, revine, eu sunt gata să-mi depun demisia. O situație lipsită de 

respect și o situație de bun simț sau cum vreți dumneavoastră să o luați și mă adresez 

tuturor, nu se va întâmpla atunci când este vorba de mine. Aparatul Consiliului Județean, 

pe care îl respect, încă odată, a avut ocazia să se întâlnească cu mine în mai multe situații, 

și în situații profesionale și extraprofesionale. De fiecare dată am avut ușa deschisă din 

partea dumnealor, au reacționat adecvat. Și vă mai anunț, că eu sunt, de fapt, la al doilea 

mandat. Tot ce s-a întâmplat în perioadele respective, eu nu am uitat. Am în minte, cât de 

cât, orientativ, ceea ce înseamnă să fii în această poziție foarte înaltă, într-adevăr, în ultima 

vreme și foarte periculoasă. Pe de altă parte, nu pot să mă abțin să nu vă spun, că dintre 

toți cei care au putut să fie aleși în această poziție, PNL Caraș-Severin, domnul Vela 

Marcel, doamna Schelean, m-au indicat pe mine. Poate că au văzut în mine, o persoană 
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mai echilibrată, mai echidistantă, mai lipsită de interese economice posibile, de afirmare 

în plan social, a eului meu. Sunt o persoană foarte, foarte cunoscută. De ce? Pentru că pe 

unde am umblat, am ajutat. Și oamenii nu uită! Dacă PNL, crede în mine și văd că acest 

lucru îl face, sunt sigur că a făcut-o deplin justificat. Eu vă mulțumesc încă odată, pentru 

ce ați considerat vizavi de persoana mea și vă asigur de toată echidistanța posibilă. Ne 

aflăm în stare preelectorală. Nu am de gând să intervin, sub nici o formă, prin aparatul 

care funcționează foarte bine, ci doresc să mă bazez pe dumnealor, pe cele 22 de 

departamente, înțeleg, încât lucrurile să repornească, dacă din nenorocire s-au oprit și 

astfel, fiecare, cât de cât, să fie mulțumit. Nu doresc decât să relansăm lucrurile, însă, la 

modul serios. În nici un caz, să vă imaginați, că eu am venit aici sub forma unui prostănac, 

care poate fi indus oricând în eroare sau să fie neglijat atunci când își pune o întrebare sau 

spune o dorință. Acest lucru să fie foarte clar! Nu o să fac aici nici pe chirurgul, dar nici pe 

președintele ales de 65.000 de oameni. Întotdeauna mă voi consulta cu partidul care m-a 

lansat aici, dar și cu dumneavoastră, în special, atunci când sunt speze sau lucrări pe care, 

într-adevăr, trebuie să le lămurim. Vă mulțumesc și vă felicit pentru această 

alegere.(Aplauze) Declar închisă ședința. 

Domnul consilier Țundrea Ioan: Domnul președine, vă rog, am o luare de poziție. 

Din alocuțiunea dumneavoastră, din luarea de poziție a dumneavoastră, sunt foarte 

mulțumit că am acordat votul pentru a prelua această funcție. Și pentru a o liniști pe 

doamna Turnea, l-am și arătat presei, să nu apară suspiciuni. Mă bucur și vă spun de ce. 

Pentru că acum, în alocuțiunea dumneavoastră, ați rezolvat două probleme care puteau să 

apară oricând. Una este dacă instanța sau un for care ia decizii în ceea ce-l privește pe 

domnul Frunzăverde, revine pe funcție, dumneavoastră ați spus-o cu onoare, care este 

soluția. Ceea ce nu s-a  întâmplat în ședințele anterioare, când puteam să găsim soluții 

legale sau de partid! A doua problemă, ați rezolvat-o pe loc, aceea de incompatibilitate. În 

aceste condiții, cred că sunteți președintele care veți opera în continuare, mai mult ca un 

chirurg. Vă felicit și sper ca oamenii care i-ați pomenit, și cu ajutorul nostru, cei care am 

fost prezenți, să-și ia banii și lucrurile să meargă firesc, cel puțin în campania care 

urmează. Sigur, vor apărea tot felul de discuții, comentarii, dar Consiliul Județean, de 

astăzi, poate să funcționeze. Succes! Mulțumesc. 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

      

 

         PREȘEDINTE,                                    SECRETARUL JUDEŢULUI, 

   

   Romeo Traian Dumitrescu                                 Darian Ciobanu 
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